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Finansministeren Folketingets Uddannelsesudvalg 

Christiansborg 

J.nr. 131-95 

Endeligt svar på Uddannelsesudvalgets spørgsmål nr. 202 af 4. 
juli 2007 (UDU alm del). 

Spørgsmål: 

Er baggrunden for den statslige indkøbsaftale, at der skal spares, dvs. købes billi-
gere på bekostning af kvaliteten, eller er baggrunden, at der skal indkøbes samme 
kvalitet til en billigere pris? 
 

Svar: 

Statens indkøbsaftaler handler om at købe varerne til en lavere pris – men også de 
rigtige varer. Dette opnås blandt andet ved at standardisere indkøbet til færre va-
retyper, koordinere indkøbet på færre leverandører samt for de statslige institutio-
ners vedkommende forpligte dem til at anvende de statslige indkøbsaftaler, såle-
des at leverandørerne sikres et væsentligt salgsvolumen. De selvejende institutio-
ner forpligtes dog ikke til at anvende de statslige indkøbsaftaler, men tilbydes at 
tilslutte sig aftalerne på frivillig basis. 
 
De varer, som indgår på de statslige indkøbsaftaler, lever alle op til stramme ergo-
nomiske, miljømæssige og arbejdsmiljøkrav, som er fastsat af statslige ekspert-
grupper inden for hvert enkelt indkøbsområde.  
 
Der er ligeledes tale om anerkendte kvalitetsprodukter på de statslige indkøbsafta-
ler. På computeraftalen findes der eksempelvis produkter fra Hewlett-Packard, 
DELL og Lenovo/IBM. 
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